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Protokół Nr XXXVI/2022 

Rady Powiatu Sejneńskiego 

z dnia 30 marca 2022 r. 

 

Obrady XXXVI Sesji Rady Powiatu Sejneńskiego rozpoczęły się o godz. 1400,  

a zakończyły się o godz. 1615. Odbyły się w sali Ośrodka Kultury w Sejnach,  

ul. 1 Maja 17.  

 

Ad. 1. Otwarcie obrad.  

 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Powiatu Sejneńskiego –  

Pan Ryszard Grzybowski. Przewodniczący Rady powitał przybyłych na XXXVI Sesję Rady Radnych Powiatu 

oraz Gości. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził prawomocność obrad XXXVI Sesji Rady Powiatu Sejneńskiego, na 

15 – osobowy skład Rady, obecnych 14 Radnych.  

Nieobecny:  

- Pan Stanisław Kwaterski – Członek Zarządu  

 

- lista obecności Radnych (zał. nr  1), 

- lista obecności Gości (zał. nr  2). 

 

Pan Ryszard Grzybowski  - Przewodniczący Rady Powiatu poinformował zebranych, że Sesja jest 

nagrywana, poinformował również, że nagranie zostanie umieszczone w BIP oraz na stronie internetowej 

Powiatu Sejneńskiego.  

Pan Przewodniczący zwrócił się z apelem o wypowiadanie się do mikrofonu.  

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad.  

2. Wystąpienie zaproszonych Gości.  

3. Przyjęcie Protokołu Nr XXXV/2022 Rady Powiatu Sejneńskiego z dnia 31 stycznia 2022r.  

4. Informacja Starosty Sejneńskiego z działalności międzysesyjnej Zarządu Powiatu.  

5. Interpelacje i zapytania Radnych.   

6. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Sejneńskiego za 2021 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań powiatu realizowanych w roku 2022 w  ramach 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska Powiatu Sejneńskiego 

na lata 2022-2025 z perspektywą na lata 2026-2029". 

9. Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Sejneńskiego na lata 2017-2020 z 

perspektywą na lata 2021-2024.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości diet radnych. 

11. Podjęcie  uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Puńsk.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Sejneńskiego na 2022 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Sejneńskiego 

na lata 2022-2027.  
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14. Informacja o stanie bezrobocia w Powiecie Sejneńskim wraz z raportem z działalności 

Powiatowego Urzędu Pracy w Sejnach w roku 2021 oraz informacja o aktualnej sytuacji na 

rynku pracy.   

15. Informacja z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Sejnach za rok 

2021.  

16. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Sejnach o stanie bezpieczeństwa 

weterynaryjnego na terenie Powiatu Sejneńskiego w 2021 roku. 

17. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Zarządu Dróg w Sejnach w 2021 roku wraz z 

informacją  

o stanie dróg powiatowych, stanie inwestycji i remontów oraz o potrzebach remontowo – 

inwestycyjnych na rok bieżący.  

18. Informacja o działalności Domu Pomocy Społecznej dla Dorosłych w Sejnach za 2021 rok.  

19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.  

20. Wolne wnioski i oświadczenia.  

21. Zamknięcie obrad.  

 

Ad. 2. Wystąpienie zaproszonych Gości.  

  

 Pani Bożena Łabutis – Kierownik BP Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Sejnach 

poinformowała: 

1) o zmianie przepisów w zakresie identyfikacji i rejestracji:  

- rozszerzeniu bazy danych o nowe gatunki zwierząt (koniowate, jeleniowate, wielbłądowate, 

drób i jaja wylęgowe) 

- likwidacja paszportów dla bydła w obrocie krajowym; pozostają paszporty dla sztuk 

wywożonych do krajów UE. Łączy się to ze zniesieniem opłat za paszporty 

- obowiązek składania zgłoszeń, wniosków w formie elektronicznej (dla podmiotów PLW od dnia 

wejścia w życie ustawy; dla posiadaczy zwierząt od dnia 1 stycznia 2025r.) 

2) możliwości korzystania przez rolników z bazy IRZ. Daje to możliwość przekazywania skanów 

dokumentów, wymiany informacji, załączników, wyjaśniania historii zwierząt i ewentualnych błędów.  

 3) o zmianie w zakresie wniosków bezpośrednich – możliwość przywrócenia uzupełniającej płatności 

podstawowej, która dotyczy upraw niektórych rodzajów roślin. Lista dostępna jest na stronie Agencji.  

4) o zmianie dotyczącej ubezpieczenia upraw – ARiMR na wniosek rolnika może dokonać cesji części 

należnych płatności bezpośrednich na rzecz zakładu ubezpieczeniowego, w którym wykupiono polisę z 

dopłatą Skarbu Państwa. Do dnia 30 września br. można złożyć stosowny wniosek za pośrednictwem 

Platformy Usług Elektronicznych. 

5) Na stronie ARiMR utworzono nową aplikację Platforma Usług Elektronicznych, która jest dostępna dla 

wszystkich, którzy posiadają numer ewidencji producentów. Platforma ta jest głównym miejscem dostępu 

do informacji oraz e-usług świadczonych przez Agencję. Po autoryzacji użytkownik zobaczy swoje dane 

osobowe i firmowe, listę złożonych przez siebie wniosków, wniosków i wszystkich spraw z aktualnym 

statusem, historią zmian we wnioskach, spersonalizowane powiadomienia i informacje finansowe. 

 ARiMR ruszyła z pomocą dla rolników:  
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- zostało wznowione udzielanie nie procentowych pożyczek na spłatę zobowiązań cywilnoprawnych dla 

producentów świń, którzy utrzymywali świnie na obszarach asf. Nabór w trybie ciągłym.  

- do 28 lutego br. producenci trzody chlewnej mogli składać wnioski na wyrównanie dochodu.  

- do 29.04. br. można składać wnioski na pomoc dla rolników utrzymujących lochy i prosięta. 

Dofinansowanie do 10 sztuk prosiąt – 1000 zł.  

- trwa nabór wniosków o wsparcie inwestycji odtwarzających potencjał produkcji rolnej, który został 

zniszczony w wyniku klęsk żywiołowych lub asf 

- od 1.06 do 1.08.br. można składać wnioski o wsparcie na zalesianie, tworzenie terenów zalesionych 

- od 1.04. do 31.05.br. hodowcy pszczół mogą składać wnioski o dodatkowe środki finansowe – 20 zł do 

pszczelej rodziny  

- w dniu 31.03. br. rozpoczyna się nabór o premię dla młodych rolników na rozpoczęcie samodzielnego 

gospodarowania 

- od 28.02. do 28.04.br. można ubiegać się o wsparcie finansowe na rozpoczęcie działalności pozarolniczej. 

Pomoc ma charakter bezzwrotnej premii; jej wysokość jest uzależniona od liczby nowo utworzonych 

miejsc pracy 

- od dnia 29.03.br.do 27.05.br.  Agencja przyjmuje  wnioski o wsparcie finansowe na modernizację 

gospodarstw rolnych w dwóch obszarach: rozwój produkcji prosiąt oraz nawadnianie w gospodarstwie  

- do 16.05.br. po zatwierdzeniu uchwały Rady Ministrów przez Komisję Europejską będzie można składać 

wnioski na dopłaty do nawozów.  

 

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady podziękował za przedstawione informacje.  

 Pan Waldemar Kwaterski – Dyrektor SP ZOZ w Sejnach poinformował, że od dnia 1 kwietnia br. 

zmieniają się zasady jeśli chodzi o covid. Wszystkie decyzje dotyczące łóżek, karetki covidowej, dodatków 

pracowników zostają cofnięte. Leczenie pacjentów chorych na covid odbywać się będzie w ramach 

normalnej hospitalizacji. Likwidowany jest też punkt wymazowy; wymazy na zlecenie lekarzy rodzinnych w 

ramach ich środków finansowych.  

 Pan Dyrektor dodał, że czeka na informację z NFZ dotyczącą naliczania nowego ryczałtu. Według 

zapowiedzi Ministra Zdrowia i Prezesa NFZ ryczałt będzie przeliczany według wykonania 2019. Daje to 

nadzieję, ponieważ będzie to urealniony ryczałt i sytuacja finansowa SP ZOZ będzie stabilna.  

 SP ZOZ w Sejnach otrzymał środki finansowe w wysokości 500 000 zł na zakup karetki głównie do 

transportu pacjentów z covid. Pan Dyrektor poinformował o planowanej współpracy ze dwoma szpitalami 

na Litwie celem pozyskania środków unijnych. Planowana jest wymiana tomografu i aparatu 

rentgenowskiego oraz wymiana i zakup sprzętu rehabilitacyjnego. W obu projektach można pozyskać po 4 

mln zł.  Ponadto planowane jest złożenie wniosku na rozbudowę szpitala o pomieszczenia kuchenne. W 

tym temacie były już przeprowadzone rozmowy z Panem Starostą, bo taki wniosek należy złożyć poprzez 

Starostwo Powiatowe.  

 Pan Dyrektor poinformował o pierwszych pacjentach pochodzących z Ukrainy. Ponadto odbyły się już 

spotkania w kwestii zatrudnienia pracowników pochodzących z Ukrainy: lekarz ginekolog oraz opiekunka 

medyczna do pomocy przy pacjentach.  
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 Uwag i zapytań nie wniesiono.  

Ad. 3. Przyjęcie Protokołu Nr XXXV/2022 Rady Powiatu Sejneńskiego z dnia 31 stycznia 2022r.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady poinformował, że Pan Radny Piotr Alszko złożył uwagi 

do protokołu /zał. nr 3/ wnosząc o zapis kolejności głosowań poszczególnych uchwał i wniosków 

formalnych zgodnie z rzeczywistemu przebiegiem oraz zwrócił uwagę na brak wszystkich zapisów 

głosowań w jednym załączniku.  

 Pan Ryszard Grzybowski –Przewodniczący Rady wyjaśnił, że kolejność zapisów jest prawidłowa (zostało 

to odsłuchane), natomiast co do braku jednego z głosowań w załączniku zbiorczym jest wynikiem 

głosowania uchwały na tej samej matrycy.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Pana Radnego Piotra 

Alszko:  

W głosowaniu udział brało 14 Radnych: 

 

za przyjęciem wniosku   - 1 głos, 

przeciw    -  11 głosów, 

wstrzymało się od głosu                - 2 głosy. 

 

 Wniosek nie został przyjęty.  

 Zestawienie głosowań – zał. nr 4. 

W głosowaniu nad Protokołem Nr XXXV/2022 Rady Powiatu Sejneńskiego z dnia 31 stycznia  2022 

r. udział brało 14 Radnych: 12 głosów „za”, 1 głos wstrzymujący się, 1 głos przeciw.    

 

 Protokół Nr XXXV/2022 Rady Powiatu Sejneńskiego z dnia 31 stycznia  2022 r. został przyjęty 

większością głosów.   

 

Ad. 4. Informacja Starosty Sejneńskiego z działalności międzysesyjnej Zarządu Powiatu.  

Pan Maciej Plesiewicz – Starosta Sejneński przedstawił sprawozdanie Zarządu Powiatu 

Sejneńskiego z działalności międzysesyjnej za okres od dnia 1 lutego do dnia 30 marca 2022 r. : 

 

W wymienionym okresie odbyły się cztery posiedzenia Zarządu (23.22.2022 r., 03.03.2022 r., 

21.03.2022 r., 23.03.2022 r. ) 

Informacja z działalności międzysesyjnej: 

 

Oprócz bieżącej pracy w Urzędzie: 

 

07.02.2022 r.  

- udział w konferencji online dot. Kontraktu Terytorialnego dla województwa podlaskiego (Pan 

Wicestarosta) 

- spotkanie z UTW w Puńsku (Pan Wicestarosta) 

09.02.2022 r.  
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- udział w Sesji Rady Miasta Sejny (Pan Starosta) 

- spotkanie z UTW w LO Sejny (Pan Starosta) 

10.02.2022 r. 

- udział w Sesji Rady Gminy Puńsk (Pan Wicestarosta) 

11.02.2022 r.  

- spotkanie online dot. Rządowego Funduszu „Polski Ład” (Pan Wicestarosta) 

13.02.2022 r.  

- udział w uroczystościach upamiętniających 82. Rocznicę masowych wywózek na Sybir (Pan Starosta) 

14.02.2022 r.  

- udział w spotkaniu podsumowującym działalność Suwalsko – Sejneńskiej LGD w 2021 r. (Pan Starosta) 

15.02.2022 r.  

-  spotkanie z Konsulem RL z okazji 104. rocznicy proklamowania niepodległości Litwy  (Pan Starosta, Pan 

Wicestarosta) 

- udział w posiedzeniu Grupy Sterującej ARES dot. II edycji projektu Bon na szkolenie (Pan Starosta) 

16.02.2022 r.  

- udział we Mszy Św. z okazji 104. Rocznicy proklamowania niepodległości Litwy (Pan Wicestarosta) 

17.02.2022 r.  

- spotkanie z Marszałkiem Województwa Podlaskiego Panem Arturem Kosickim w sprawie rozbudowy  o 

pomieszczenia kuchenne w SP ZOZ Sejny oraz ronda w Sejnach przy Starostwie Powiatowym (Pan 

Starosta) 

18.02.2022 r.  

- udział w posiedzeniu Komisji oceniającej wnioski kół łowieckich o dzierżawę obwodów łowieckich (Pan 

Wicestarosta) 

- narada roczna online podsumowująca działalność KPPSP (Pan Starosta) 

- spotkanie z samorządowcami z Litwy z pogranicza PL-LT w ramach uroczystości „Roku Sudawskiego”(Pan 

Wicestarosta) 

23.02.2022 r.  

- spotkanie z Panem Mariuszem Nahajewskim – Dyrektorem Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w 

Białymstoku w sprawie ronda w Sejnach (Pan Starosta, Pan Waldemar Kwaterski, Pan Stanisław 

Jastrzębski)  

- posiedzenie Zarządu Powiatu Sejneńskiego  

25.02.2022 r.  

- konferencja online z Wojewodą Podlaskim w sprawie Uchodźców z Ukrainy (Pan Starosta) 
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- spotkanie online w kwestii lokalnego Partnerstwa ds. Wody (Pan Wicestarosta) 

27.02.2022 r.  

- spotkanie online z Wojewodą Podlaskim w sprawie pomocy Ukrainie (Pan Starosta) 

28.02.2022 r.  

- spotkanie z samorządowcami oraz komendantami służb mundurowych powiatu sejneńskiego dotyczące 

sytuacji na Ukrainie i wsparcia uchodźców (Pan Starosta) 

02.03.2022 r.  

- spotkanie z dyrektorami szkół z terenu Powiatu Sejneńskiego w sprawie wsparcia psychologicznego 

dzieci i młodzieży (Pan Starosta, Pan Wicestarosta, Pani Alicja Wysocka)  

- spotkanie z Łowczym Okręgowym Panem Wojciechem Zaniewskim dotyczące podpisywania nowych 

umów na dzierżawę obwodów łowieckich (Pan Starosta, Pan Wicestarosta) 

03.03.2022 r.  

- posiedzenie Zarządu Powiatu Sejneńskiego  

- spotkanie z Panem Tadeuszem Płużańskim z okazji Obchodów Narodowego Dnia Pamięci Żołnierzy 

Wyklętych (Pan Starosta, Pani Lucyna Fidrych). Pan Starosta podziękował Pani Annie Siebert za 

zorganizowanie spotkania 

05.03.2022 r.  

- konferencja posła do Parlamentu Europejskiego Krzysztofa Jurgiela oraz posła do Sejmu Rzeczypospolitej 

Polskiej Kazimierza Gwiazdowskiego z Zarządem Powiatu Sejneńskiego (Członkowie Zarządu oraz Pani 

Anna Siebert szefowa struktur Prawo i Sprawiedliwość i Radna Powiatu)  

08.03.2022 r.  

- wideokonferencja z Wojewodą Podlaskim w sprawie pomocy Ukraińcom (Pan Starosta) 

11.03.2022 r.  

- spotkanie z Panem Wojciechem Zaniewskim Łowczym Okręgowym oraz przedstawicielami Koła „Łoś” i 

„Wilk” (Pan Starosta, Pan Wicestarosta) 

13.03.2022 r.  

- udział w uroczystościach związanych z Obchodami Święta Szkoły w Puńsku oraz Dniem odzyskania przez 

Litwę niepodległości – Puńsk (Pan Wicestarosta, Pan Stanisław Kwaterski) 

15.03.2022 r.  

- udział w posiedzeniu Grupy Sterującej ARES (Pan Starosta) 

16.03.2022 r.  

- spotkanie organizacyjne dotyczące obchodów „Obławy Augustowskiej” w Suwałkach (Pan Wicestarosta) 

17.03.2022 r.  

- udział w Sesji Rady Gminy Giby (Pan Starosta) 
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- udział w Sesji Rady Gminy Puńsk (Pan Wicestarosta) 

- spotkanie z Uchodźcami z Ukrainy przebywającymi na terenie Powiatu Sejneńskiego (Pan Starosta, Pan 

Wicestarosta) 

18.03.2022 r.  

- udział w Walnym sprawozdawczym OSP Puńsk (Pan Wicestarosta) 

19.03.2022 r. 

- udział w Walnym sprawozdawczym OSP Sarnetki (Pan Starosta, Pani Lucyna Fidrych) 

21.03.2022 r.  

- posiedzenie Zarządu Powiatu Sejneńskiego  

22.03.2022 r.  

- udział w Sesji Rady Miasta Sejny (Pan Starosta) 

23.03.2022 r.  

- posiedzenie Zarządu Powiatu Sejneńskiego  

- spotkanie z Uchodźcami z Ukrainy w sprawie pomocy w zakresie zatrudnienia, wsparcia finansowego 

oraz uzyskania numeru PESEL (Pan Starosta) 

30.03.2022 r.  

- Wspólne Posiedzenie Komisji Stałych 

-XXXVI Sesja Rady Powiatu Sejneńskiego  

 Pan Piotr Alszko – Radny: „Panie i Panowie Radni, Szanowni Państwo cieszę się, że mój wniosek 

odnośnie budowy ronda w Sejnach na ulicy 1 Maja i Piłsudskiego, Powstańców Sejneńskich, przepraszam, 

tak jest omawiany, że były w lutym dwa spotkania, raz z Panem Marszałkiem, raz z Panem Dyrektorem 

Zarządu Dróg Wojewódzkich w Białymstoku Panem Nahajewskim, ale nie wiem jakie są ustalenia, więc 

pytanie:  jak, co zostało ustalone w sprawie budowy ronda na tych drodze wojewódzkiej i naszej 

Parkowej. Dziękuję.” 

 Pan Maciej Plesiewicz – Starosta Sejneński powiedział, że ten temat chciał bliżej przedstawić na 

posiedzeniu Komisji, jednak nie zdążył i przedstawi informację w punkcie  Sprawy różne.   

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady przypomniał, że wcześniej Pan Radny, jako 

Starosta, nie wyraził zgody na rozmowy w temacie ronda w Sejnach, natomiast teraz mówi, że jest to jego 

wniosek.   

 Pan Piotr Alszko – Radny: „Ad vocem  Panie Przewodniczący ta sprawa była już wyjaśniana nie 

pierwszy raz, także Pan do tego cały czas wraca do tego to ja się dziwię, niech Pan da dowód, że było 

inaczej, niech Pan nie mówi pustych słów, tylko da dokumenty, a nie Pan tutaj oskarża, mówi Pan 

nieprawdę. Z resztą nie pierwszy raz, Pan manipuluje faktami, proszę to udowodnić, że było inaczej a 

niech Pan nie manipuluje faktami.  

Ad. 5. Interpelacje i zapytania Radnych.   
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 W tym punkcie głosu nie zabierano. 

Ad. 6. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Sejneńskiego za 2021 r. 

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady przypomniał, że sprawozdanie z wykonania budżetu 

Powiatu Sejneńskiego zostało przedstawione przez Panią Dorotę Bykowską – Skarbnik Powiatu na 

posiedzeniu Komisji.  

 Pan Piotr Alszko – Radny: „Panie i Panowie Radni  mam mam dwa zapytania odnośnie sprawozdania z 

tamtego roku: pierwszy to jest pytanie takie, już mówię, dlaczego, muszę akurat znaleźć, to jest 140 stron 

tego sprawozdania, więc dlatego jest to trudno tak od razu, ale moje pytanie jest takie, dlaczego w roku 

2021 tylko chyba 0,38% zostało wykonane, jeżeli chodzi o, już mam, to jest wykonanie zadań 

inwestycyjnych w roku 2021 i to jest przebudowa drogi powiatowej Nr 1166B Gryszkańce - Żegary – 

Dusznica procent wykonania 0,38 -  to jest pierwsze pytanie, czemu takie małe a plan był 2 miliony?  I 

następne pytanie, muszę tutaj przesunąć, o tu już jest, chodzi mi o wydatki na nasze szkoły, jest to Zespół 

Szkół Ogólnokształcących w Sejnach  wykonanie wydatków i teraz tak: na zakup drewna i zakup energii  

elektrycznej, wody nasze Liceum w Sejnach  wydało około 60 000, 70 000, przepraszam,  natomiast 

Liceum w Puńsku na te samo cele 140 000. Skąd taka duża różnica? Dwukrotnie więcej jeżeli chodzi o 

wydatki na ogrzewanie, ciepłą wodę i inne, według tego zestawienia”.  

 Pan Maciej Plesiewicz – Starosta Sejneński wyjaśnił, że inwestycję drogową Gryszkańce – Żegary – 

Dusznica planowano wykonać w roku 2021. Ze względu na to, że Powiat nie otrzymał z Gminy Sejny zgody 

na wycinkę drzew, rozpoczęcie inwestycji opóźniło się o około 2 miesiące. Prace są realizowane, więc 

należy domniemać, że inwestycja zostanie ukończona planowo.  

 Wypowiedzi poza mikrofonem.  

 Pani Dorota Bykowska – Skarbnik Powiatu wyjaśnił, że różnica w wydatkach na ogrzewanie  

w szkole w Puńsku i w Sejnach wynika z tego, że w Sejnach mamy swoją kotłownię, na okres zimowy 

zatrudniamy 3 palaczy, więc dodatkowo dochodzą koszty osobowe. W szkole w Puńsku ciepło kupowane 

jest z Gminy Puńsk.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady dodał, że różnica w kosztach wynika też z tego, że 

jedna szkoła ogrzewana jest biomasą a druga węglem. W najbliższym czasie planowana jest modernizacja 

kotłowni i na pewno koszty ogrzewania się zmniejszą.  

 Pani Dorota Bykowska – Skarbnik Powiatu dodała, że odnośnie wydatków na zakup energii elektrycznej 

i wody – kwota ta wynika z faktu, że wydatki dotyczą też internatu.  

 Więcej uwag i zapytań do sprawozdania nie wniesiono.  

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań powiatu realizowanych w roku 2022 w  ramach 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady poprosił o uwagi do projektu uchwały omówionej na 

posiedzeniu Komisji.  

Uwag nie wniesiono.    

W głosowaniu nad projektem uchwały udział brało 14 Radnych: 

 

za przyjęciem uchwały   - 14 głosów, 

przeciw    -  0 głosów, 
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wstrzymało się od głosu                - 0 głosów. 

 

 W wyniku głosowania podjęto Uchwałę Nr XXXVI/192/2022 Rady Powiatu Sejneńskiego z dnia 30 

marca 2022 r. w sprawie określenia zadań powiatu realizowanych w roku 2022 w  ramach środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych /zał. nr 5/. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska Powiatu Sejneńskiego 

na lata 2022-2025 z perspektywą na lata 2026-2029". 

Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady poprosił o uwagi do projektu uchwały omówionej na 

posiedzeniu Komisji.  

Uwag nie wniesiono.    

W głosowaniu nad projektem uchwały udział brało 14 Radnych: 

 

za przyjęciem uchwały   - 14 głosów, 

przeciw    -  0 głosów, 

wstrzymało się od głosu                - 0 głosów. 

 

 W wyniku głosowania podjęto Uchwałę Nr XXXVI/193/2022 Rady Powiatu Sejneńskiego z dnia 30 

marca 2022 r. w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska Powiatu Sejneńskiego na lata 2022-

2025 z perspektywą na lata 2026-2029" /zał. nr 6/. 

Ad. 9. Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Sejneńskiego na lata 2017-2020 z 

perspektywą na lata 2021-2024.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady poprosił o zapytania i uwagi do Raportu 

przedstawionego przez Pana Andrzeja Jurkiewicza – autora dokumentu na posiedzeniu Komisji.  

 Uwag i zapytań nie wniesiono.  

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości diet radnych. 

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady poprosił o uwagi do projektu uchwały omówionej 

na posiedzeniu Komisji.  

Pan Piotr Alszko – Radny: „Panie i Panowie Radni ja mogę, właściwie przeczytam wyciąg z protokołu z 

dnia 19 grudnia 14 roku, gdzie dotyczyło to wynagrodzenia starosty ówczesnego, czyli mnie, mojej i to 

było tak, czytam dosłownie: „Pan J. Stankiewicz uważa, że wynagrodzenie proponowane Staroście w 

projekcie uchwały jest zbyt niskie. Wójtowie z terenu Powiatu mają wynagrodzenie wyższe. Pan Starosta 

przypomniał, że na Komisji Budżetu i Finansów podnoszony był już ten temat. Pan Starosta uważa, że na 

chwilę obecną takie wynagrodzenie jest jak najbardziej wystarczające. Pan Starosta  wyraził swoją wolę w 

sprawie pozostawienia kwot w podanej wysokości. Pan Starosta dodał, że przychodzą do niego osoby  
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bezrobotne z prośbą o pomoc, ponadto Powiat spłaca kredyty i na początek takie wynagrodzenie jest 

wystarczające”. Czyli ja wtedy powiedziałem, że nie chcę podwyżki, więc dzisiaj się wstrzymam od głosu.  

Dziękuję”.  

Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady – to dotyczyło wynagrodzenia Starosty, natomiast w 

przypadku tej uchwały nie było głosów przeciwnych w dyskusji.  

Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w części dotyczącej 

wysokości diet Radnych:  

 

 1. 1700 zł. dla Przewodniczącego Rady Powiatu Sejnach za pełnienie funkcji radnego, prowadzenie sesji, 

pełnione dyżury oraz udział w posiedzeniach stałych i doraźnych Komisji Rady;  

2. 1200 zł. dla Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Sejneńskiego za pełnienie funkcji radnego, za 

organizowanie pracy Rady w przypadku nieobecności Przewodniczącego Rady Powiatu Sejneńskiego, 

prowadzenie sesji w przypadku nieobecności Przewodniczącego Rady Powiatu Sejneńskiego oraz udział w 

posiedzeniach stałych i doraźnych Komisji Rady;  

3. 1500 zł. dla nieetatowego członka Zarządu - za pełnienie funkcji radnego, udział w sesji Rady, udział w 

posiedzeniach Komisji stałych i doraźnych oraz posiedzeniach Zarządu Powiatu;  

4. 1100 zł. dla Przewodniczącego Komisji Rady za pełnienie funkcji radnego, za udział w sesji, w 

posiedzeniach Komisji stałych i doraźnych, za prowadzenie posiedzenia Komisji;  

5. 900 zł. dla radnych za pełnienie funkcji radnego, udział w sesji Rady oraz posiedzeniach komisji stałych i 

doraźnych.  

6. Dieta w formie ryczałtu, wypłacana jest w terminie do 7 dni po zakończeniu miesiąca przelewem na 

konto bankowe wskazane przez radnych.  

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział brało 14 Radnych: 

 

za przyjęciem uchwały   - 11 głosów, 

przeciw    -  0 głosów, 

wstrzymało się od głosu                - 3 głosy. 

 

 W wyniku głosowania podjęto Uchwałę Nr XXXVI/194/2022 Rady Powiatu Sejneńskiego z dnia 30 

marca 2022 r. w sprawie wysokości diet radnych /zał. nr 7/. 

Ad. 11. Podjęcie  uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Puńsk.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady poprosił o uwagi do projektu uchwały omówionej 

na posiedzeniu Komisji. 

 Pan Maciej Plesiewicz – Starosta Sejneński uściślił, że pomoc finansowa dotyczy wsparcia 

finansowego Gminie Puńsk na rewitalizację placu przyszkolnego. Plac ten wykorzystywany jest przez 

placówkę oświatową prowadzoną przez Gminę Puńsk oraz przez placówkę oświatową, dla której organem 

prowadzącym jest Powiat Sejneński.  

W głosowaniu nad projektem uchwały udział brało 14 Radnych: 
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za przyjęciem uchwały   - 14 głosów, 

przeciw    -  0 głosów, 

wstrzymało się od głosu                - 0  głosów. 

 

 W wyniku głosowania podjęto Uchwałę Nr XXXVI/195/2022 Rady Powiatu Sejneńskiego z dnia 30 

marca 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Puńsk /zał. nr 8/. 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Sejneńskiego na 2022 rok. 

Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady poprosił o uwagi do projektu uchwały omówionej 

na posiedzeniu Komisji. 

Pan Piotr Alszko – Radny: „Panie i Panowie Radni, Szanowni Goście mam mam pytanie, tu jest 

załącznik numer 4 wydatki, wykaz wydatków na zadania inwestycyjne w roku bieżącym 2022, jest 

dokumentacja na przebudowę drogi powiatowej nr 1177B Berzniki - Bierżałowce – Giby na odcinku i 

poprzednio było 3,8 km a teraz jest 4,9, więc skąd ta różnica, po pierwsze i czy jest w tym dokumentacji 

brany pod uwagę, w związku z tym, że mieszkańcy o to się dopominają -  budowę ścieżki rowerowej. Na 

jakim odcinku tej drogi  Berzniki - Berżałowce - Giby?” 

 Pan Maciej Plesiewicz – Starosta Sejneński wyjaśnił, że odcinek 3,8 km jest to odcinek drogi, który 

został uwzględniony we wniosku w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Strategicznych. 4,9 km 

dotyczy wykonania dokumentacji na odcinek Berżałowce – Giby.  

Pan Piotr Alszko – Radny: „Zadałem dwa pytania, pierwsze odnośnie różnicy w kilometrach, 

natomiast druga, czy jest w dokumentacji brana pod uwagę budowa ścieżki rowerowej?” 

Pan Maciej Plesiewicz- Starosta Sejneński wyjaśnił, że nie został jeszcze ogłoszony przetarg na 

wykonanie dokumentacji, więc pytanie, co jest w dokumentacji jest zbyt wczesne. Zostanie wzięte pod 

uwagę, to co zostało uwzględnione we wniosku. Pan Starosta przypomniał, że jakiś czas temu Pan Radny 

złożył interpelację dotyczącą wniosku na wspomniany odcinek drogi, odpowiedź została przekazana.   

Wypowiedzi poza mikrofonem. 

 Więcej uwag i zapytań nie wniesiono.  

W głosowaniu nad projektem uchwały udział brało 14 Radnych: 

 

za przyjęciem uchwały   - 13 głosów, 

przeciw    -  0 głosów, 

wstrzymało się od głosu                - 1 głos. 

W wyniku głosowania podjęto Uchwałę Nr XXXVI/196/2022 Rady Powiatu Sejneńskiego z dnia 30 

marca 2022 r. w sprawie zmian w budżecie Powiatu Sejneńskiego na 2022 rok /zał. nr 9/. 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Sejneńskiego 

na lata 2022-2027.  
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Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady poprosił o uwagi do projektu uchwały omówionej 

na posiedzeniu Komisji. 

Więcej uwag i zapytań nie wniesiono.  

W głosowaniu nad projektem uchwały udział brało 14 Radnych: 

 

za przyjęciem uchwały   - 14 głosów, 

przeciw    -  0 głosów, 

wstrzymało się od głosu                - 0 głosów. 

 

 W wyniku głosowania podjęto Uchwałę Nr XXXVI/197/2022 Rady Powiatu Sejneńskiego z dnia 30 

marca 2022 r. w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Sejneńskiego na lata 2022-

2027/zał. nr 10/. 

Ad. 14. Informacja o stanie bezrobocia w Powiecie Sejneńskim wraz z raportem z działalności 

Powiatowego Urzędu Pracy w Sejnach w roku 2021 oraz informacja o aktualnej sytuacji na rynku pracy.   

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady poprosił o uwagi i zapytania do sprawozdania 

omówionego przez Panią Dyrektor na posiedzenie Komisji.  

 Uwag i zapytań nie wniesiono.  

 Pan Maciej Plesiewicz – Starosta Sejneński podziękował Pani Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 

w Sejnach oraz pracownikom Urzędu za pracę i zaangażowanie w roku 2021.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady dodał, że bardzo miło było słyszeć, że PUP w 

Sejnach realizował również nowatorskie programy, jako jedyni w kraju, bądź w bardzo wąskiej grupie, to 

świadczy o bardzo dużym potencjale jednostki.  

Ad. 15. Informacja z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Sejnach za rok 

2021.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady poprosił o uwag i zapytania do informacji 

przedstawionej na posiedzeniu Komisji przez Pana Czesława Niewiadomskiego Powiatowego Inspektora 

Nadzoru Budowalnego w Sejnach.  

 Uwag i zapytań nie wniesiono.  

Ad. 16. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Sejnach o stanie bezpieczeństwa 

weterynaryjnego na terenie Powiatu Sejneńskiego w 2021 roku. 

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady poinformował, że Pani Katarzyna Lewkowicz – 

Witkowska – Powiatowy Lekarz Weterynarii w dniu dzisiejszym ma wyjazd służbowy. Ewentualne 

zapytania można złożyć na piśmie w Biurze Rady, zostaną one przekazane do jednostki.  
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Ad. 17. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Zarządu Dróg w Sejnach w 2021 roku wraz z 

informacją o stanie dróg powiatowych, stanie inwestycji i remontów oraz o potrzebach remontowo – 

inwestycyjnych na rok bieżący.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady poprosił Pana Jarosława Polensa – Kierownika 

Powiatowego Zarządu Dróg o przedstawienie sprawozdania. Sprawozdanie nie zostało omówione na 

posiedzeniu Komisji ze względu na ograniczony czas.  

 Obrady Sesji opuściła Pani Jolanta Malinowska – Wiaktor – Wiceprzewodnicząca Rady.  

 Pan Jarosław Polens – Kierownik PZD w Sejnach – w 2021r. w Powiatowym Zarządzie Dróg w 

Sejnach zatrudnionych na czas nieokreślony było 15 osób: 5 osób na stanowiskach administracyjnych wraz 

z kierownikiem, 3 osoby obsługa (dozorca/palacz i sprzątaczka), 7 osób pracownicy obsługi. Drogi 

powiatowe położone są na obszarze 5 gmin: czterech wiejskich i jednej miejskiej. Plan wydatków 

budżetowych na 2021 rok wyniósł ok.  1.721.000 zł – był zbliżony do budżetu w roku 2020.  

Zadania inwestycyjne w ramach poprawy bezpieczeństwa pieszych: 

- budowa chodnika w Gibach wraz z wymianą nawierzchni asfaltowej oraz doświetleniem przejścia  

- przebudowa chodnika na stylu ulic Mickiewicza, Wileńskiej i 11 Listopada wraz z przebudową sieci 

wodociągowej oraz przebudowa skrzyżowania w obrębie ul. Wileńskiej i Placu Św. Agaty 

- w Puńsku będzie wykonane przejście dla pieszych w technologii wyniesionej 

- w Krasnopolu na skrzyżowaniu ulicy Polnej z ulicą Wojska Polskiego zostanie wykonane nowe przejście 

dla pieszych w poziomie jezdni z doświetleniem 

 

Zadania inwestycyjne drogowe w roku 2021: łącznie przebudowano ponad 5 km dróg powiatowych na 

kwotę ok. 3,87 miliona. Środki zostały pozyskane w ramach programów, bądź z wkładów Gmin i innych 

jednostek.  

- przebudowa ulicy Emilii Plater w Sejnach wraz z przebudową parkingu 

- remont ul. Ogrodowej w Sejnach na odcinku od ulicy Strażackiej do skrzyżowania z ulicą Słowackiego 

- przebudowa drogi powiatowej w miejscowości Wysoka Góra  

- przebudowa odcinka drogi powiatowej od ul. 1 Maja w Puńsku w kierunku Wojciuliszek 

 

Bieżące utrzymanie dróg: 

- letnie utrzymanie dróg polega na utrzymaniu dróg, likwidacji ubytków nawierzchni asfaltowych, 

profilowanie i równanie dróg o nawierzchniach żwirowych i gruntowych. 

Najbardziej zniszczone odcinki dróg: 

- Krasnowo – Burbiszki – Żegary 

- Sejwy – Widugiery – Sankury 

- Trakiszki – Poluńce – Widugiery  

- Głęboki Bród – Strzelcowizna.  

Łączny koszt poniesiony na utrzymanie bieżące dróg to ok. 60 000 zł. Jest to kwota niższa w stosunku do 

roku ubiegłego. Jest to wynikiem prowadzonych inwestycji drogowych.   

 

 Dokonywano równania i profilowania dróg o nawierzchni żwirowej i gruntowej. W roku 2021 

równiarka wyjeżdżała 56 razy, co przełożyło się na średnio 5-krotne równanie każdej drogi.  

 

- zimowe utrzymanie dróg – łączny koszt zimowego utrzymania dróg w 2021 r. wyniósł 255 000 zł i był 

niemal dwukrotnie wyższy w stosunku do 2020 roku.  
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- Drzewa i zieleń przydrożna -  wycinka krzaków przydrożnych, wycinka drzew z pasów drogowych. 

Drewno wykorzystywane jest do ogrzewania budynku jednostki.  

 PZD w Sejnach wydał 115 decyzji administracyjnych; dochód z tego tytułu wyniósł niemal 190 tys. 

zł.  

 Stan obecny: nie było zbyt dużych zniszczeń nawierzchni asfaltowych po zimie. Po zimie na drodze  

w Orlinku zastosowano po zimie gruz budowlany pochodzący z recyklingu różnych materiałów 

budowlanych. Wysypano 10 wywrotek, ponieważ droga ta w niektórych miejscach była prawie 

nieprzejezdna. Wiosną planowane jest przeprofilowanie tej drogi i gruntowne żwirowanie.  

 Obecnie trwają prace na drodze Sejny – Żegary: kształtowanie korpusu drogowego, poszerzanie 

poboczy, przebudowa przepustów.  

 Kontynuowane są prace na drodze w Zelwie: nawierzchnia jest przygotowywana do ułożenia 

podbudowy z mieszanki kruszywa naturalnego.  

 Wnioski złożone w ramach Rządowego Fundusz Polski Ład: 

- kontynuacja przebudowy drogi ze Sztabinek do Żegar 

- odcinek drogi przez miejscowość Burbiszki 

- odcinek drogi przez miejscowość Sarnetki  

- odcinek drogi Kukle – Giby 

- odcinek drogi Krasnopol – Jeziorki.  

 

 Pan Janusz Moroz – Radny zgłosił prośbę mieszkańców wsi Daniłowce o oznakowanie ich 

miejscowości terenem zabudowanym. Tam jest teren zabudowany, ale nie oznakowany. Problemem jest 

wyjazd rolników z pól w trakcie prac polowych, jak też wyjazd mieszkańców z posesji przy tej drodze. 

Sprawa ta była już zgłaszana wcześniej.  

 

 Pan Jarosław Polens – Kierownik PZD w Sejnach wyjaśnił, że wszelkie zmiany w organizacji ruchu 

odbywają się poprzez powołaną przez Starostę komisję do spraw zarzadzania ruchem na drogach. Pan 

Kierownik poprosił o opisanie problemu i złożeniu wniosku do komisji.  

 

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady zauważył, że wniosek został złożony w sposób 

oficjalny i już nie ma potrzeby składania dodatkowego pisma. Pan Przewodniczący jednocześnie 

przedstawił prośbę o zmianę organizacji ruchu za Synagogą w Sejnach. Tam parkowane są samochody i 

strażacy nie mogą tą ulicą przejechać, co spowalnia akcje straży.  

 

 Pan Jarosław Polens – Kierownik PZD wyjaśnił, że za Synagogą od około dwóch lat jest 

wprowadzony zakaz zatrzymywania po jednej stronie ulicy.  

  

 Pan Maciej Plesiewicz – Starosta Sejneński podziękował Panu Kierownikowi i pracownikom 

Powiatowego Zarządu Dróg za ogrom pracy w roku 2021.  

 Pan Starosta podziękował również Panu Czesławowi Niewiadomskiemu – Powiatowemu 

Inspektorowi Nadzoru Budowlanego w Sejnach oraz pracownikom jednostki za pracę w 2021 r.   

Ad. 18. Informacja o działalności Domu Pomocy Społecznej dla Dorosłych w Sejnach za 2021 rok.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady wyjaśnił, że Siostra Henryka Wójcik nie jest 

obecna na Sesji, jeśli są zapytania, co do przesłanego Radnym sprawozdania, można złożyć pisemnie do 

Biura Rady.  
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Ad. 19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.  

Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady odczytał odpowiedź na interpelacje i zapytania 

Pana Piotra Alszko – Radnego z dnia 31 stycznia 2022 r. 

Pan Piotr Alszko – Radny: „Panie Przewodniczący proszę przeczytać pytanie, bo  moje zapytanie 

było zadane już dwa miesiące temu, nie wiem takie jest dziwne tutaj zwyczaj, że się pytań nie czyta, 

proszę przeczytać moje zapytanie i dopiero wtedy odpowiedź, jeżeli Pan tak to robi”.  

Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady odczytał zapytanie Radnego Piotra Alszko z dnia 

31 stycznia 2022 roku oraz odpowiedź udzieloną przez Pana Macieja Plesiewicza – Starostę Sejneńskiego 

/odpowiedź – zał. nr 11/. 

Ad. 20. Wolne wnioski i oświadczenia.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady przedstawił stanowisko Komendanta Głównego 

Państwowej Straży Pożarnej dotyczące działalności gospodarczej prowadzonej w miejscowości Frącki. 

Komendant informuje, że KPPSP w Sejnach podejmował działania w przedmiotowej sprawie w ramach 

sprawowanego nadzoru nad przestrzeganiem przepisów przeciwpożarowych, w związku z 

zawiadomieniem z dnia 29 września 2021 r. złożonym przez mieszkańców m. Frącki. W trakcie oględzin  w 

dniu 15 listopada 2021 r. stwierdzono usunięcie przez przedsiębiorcę występującej pryzmy zrębków 

drzewnych.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady przekazał Panu Radnemu Piotrowi Alszko wyciąg z 

Protokołu Nr XXXIV/2021 Rady Powiatu Sejneńskiego, zgodnie z wnioskiem Pana Radnego z dnia 21 

grudnia 2021 r.   

 Pan Maciej Plesiewicz – Starosta Sejneński wyjaśnił, że w kwestii skrzyżowania przy Starostwie 

Powiatowym w Sejnach odbyło się spotkania z Marszałkiem Województwa Podlaskiego, a następnie wizja 

lokalna z udziałem Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich. Projektant wstępnie ocenił możliwości 

poprawy bezpieczeństwa ruchu w obrębie skrzyżowania. W dniu dzisiejszym Pan Dyrektor Nahajewski 

zaproponował, aby zastosować rozwiązanie tymczasowe poprzez umiejscowienie w centralnej części 

skrzyżowania wysepki, co pozwoli ustalić jak ta zmiana wpłynie na organizację ruchu w tym miejscu. 

Tymczasowa wysepka pokaże, czy jest to rozwiązanie korzystne dla kierowców. Obserwacja skrzyżowania 

pokazała, że dużym problemem jest skręt z ul. 1 Maja w ul. Powstańców Sejneńskich. Samochody  

ciężarowe najeżdżają tylną osią na chodnik przy budynku, gdzie znajduje się apteka. W najbliższy piątek 

Pan Dyrektor powiadomi o swojej decyzji w tej sprawie. Warunkiem realizacji tego przedsięwzięcia jest 

partycypacja w kosztach przez lokalne samorządy w kwocie 50% wartości zadania. Koszt to około 400-500 

tys. (koszt sprzed zmian cen).  Pan Starosta dodał, że nie wie jaką decyzję podejmie Miasto Sejny w kwestii 

partycypacji w kosztach. Pan Starosta przypomniał, że Pan Radny Piotr Alszko rozmawiał z Wójtem Gminy 

Sejny i deklarował, że Gmina Sejny dofinansuje koszty przebudowy ronda w Sejnach.   

 Pan Waldemar Kwaterski – Dyrektor SP ZOZ w Sejnach zauważył, że może warto poczekać na realizację 

inwestycji budowy obwodnicy Sejny, nie będzie wtedy problemu najeżdżania samochodów ciężarowych 

na chodnik. Decyzję co do tego, jakie rondo ma powstać podjąć po wykonaniu obwodnicy.  

 Pan Piotr Alszko – Radny: „Ja tylko chciałem uściślić, bo nie rozumiem tej wypowiedzi do końca, to 

znaczy tak, teraz by była, te pierwsze plany na rondzie, rondo na tym skrzyżowaniu, o którym mówimy, 
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powstać tylko tam 6 - metrowego placka, powiedzmy tak nazywając, to byłby dla nas bezkosztowo,  tak? 

To byłoby bezkosztowo, tak rozumiem?  Oczywiście znaki drogowe pionowe by były? Czyli zmiana 

organizacji ruchu na ruch okrężny, tak to rozumiem? 

 Pan Maciej Plesiewicz – Starosta Sejneński wyjaśnił, że o żadnych kosztach Pan Dyrektor nie mówił. To 

jest rozwiązanie tymczasowe, które w każdej chwili można zdemontować bez ingerencji w teren.  

 Pan Piotr Alszko – Radny: „Czyli to by było i ruch okrężny już by był. Byłby ten taka ta wysepka”.  

 Pan Maciej Plesiewicz – Starosta Sejneński wyjaśnił, że wysepka wymusiłaby ruch okrężny.  

 Pan Piotr Alszko – Radny: „Natomiast odnośnie najeżdżania tych tirów, to znaczy tam pewnie 

najeżdżają, dobrze wiemy, mieszkańcy Sejn i nie tylko, wszyscy wiedzą koło kościoła, jak się jechało od 

Suwałk w stronę miasta, również było i tam nawet były słupki zniszczone przez tiry, a tam skrzyżowanie  

jest dużo większe niż tutaj, więc to zależy chyba od kierowcy, nie nie zależy od skrzyżowania, także. 

Natomiast czekanie tutaj, bym się nie zgodził, mieszkańcy już o tym dawno mówią i czekanie na 

obwodnicę Sejn, nie wiem kiedy ona będzie, więc tutaj te tymczasowe rozwiązanie jak najbardziej 

należałoby to w tym kierunku iść, tym bardziej, że bezkosztowe. Rzeczywiście sprawdzimy wtedy jak to 

będzie funkcjonowało”.  

 Pan Maciej Plesiewicz – Starosta Sejneński dodał, że to rozwiązanie jest tymczasowe i dlatego 

bezkosztowe, a docelowe będzie pociągało za sobą jakiś koszt.  

 Pan Piotr Alszko – Radny: „Natomiast odnośnie  do dokładania  przez samorządy, tak rozmawiałem z 

Wójtem Gminy Sejny i powiedział, że jest jak najbardziej za tym i będzie przekonywał Radę Gminy Sejny o 

to żeby tam te ileś tysięcy złotych dołożyć, bo to rzeczywiście przeważnie to dotyczy nie tylko 

mieszkańców Gminy Sejny, ale również Miasta Sejny i  wszystkich innych. Wiemy dobrze, że wjazd od 

strony Poćkun, Berznik do Sejn, szczególnie w godzinach szczytu jest utrudniony tak jak tutaj słyszeliśmy, 

skręt z 1 Maja w dół na Powstańców Sejneńskich, czy w drugą stronę jest też utrudniony. Tutaj 

rzeczywiście należałoby to, ten tymczasowy już idźmy w tym kierunku, rozwiązanie zróbmy bezkosztowo a 

czas pokaże, czy rzeczywiście to usprawni ruch. Myślę że na pewno usprawni,  ponieważ w tej chwili jest 

to duże utrudnienie, takie rozwiązanie to pierwsze takie zakładaliśmy, to jest rzeczywiście niedrogie dla 

Zarządu Dróg Wojewódzkich te tymczasowe rozwiązanie tej właśnie, tego ronda w taki sposób jak 

mówiliśmy, znaki pionowe, ustąp pierwszeństwa przejazdu i tak dalej i tak dalej. Myślę że to wszystko 

będzie dobrze zrobione”.  

 Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady dodał, że tą sprawę należy teraz pozostawić 

fachowcom, którzy są kompetentni w tym obszarze.  

 Pan Maciej Plesiewicz – Starosta Sejneński poinformował, że Powiat Sejneński w ramach Rządowego 

Fundusz Polski Ład złożył 5 wniosków. W związku z członkostwem w Związku Powiatów Województwa 

Podlaskiego złożono 3 wnioski: 

- informatyzacja zasobów m.in. geodezyjnych, 

- remont i wyposażenie pracowni ZSO w Sejnach i LO z LJN w Puńsku, 

- remont odcinka drogi powiatowej Zelwa – Wiłkokuk.   
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 Łącznie w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład złożono 8 wniosków na kwotę  21 370 000 zł.  

 Rozstrzygnięto przetarg na wykonanie dokumentacji technicznej na odcinki dróg powiatowych:  Giby – 

Berżniki i Krasnowo – Burbiszki.  

 W zadaniach inwestycyjnych uwzględniona została dokumentacja wraz z podziałem działek na drogę 

powiatową w Sarnetkach oraz na drogę powiatową Wiatrołuża – Wysoka Góra – Remieńkiń.  

 Pan Starosta podziękował mieszkańcom Powiatu Sejneńskiego za ogromne wsparcie materialne, 

finansowe w związku ze akcję wsparcia dla Ukrainy. Odzew był ogromny.  

 Pani Anna Siebert – Radna poprosiła o więcej informacji dotyczących sytuacji mieszkańców Ukrainy na 

terenie Powiatu.  

 Pan Maciej Plesiewicz – Starosta Sejneński wyjaśnił, że nie jest w stanie podać dokładnej liczby 

mieszkańców Ukrainy przebywających na terenie Powiatu Sejneńskiego. Starostwo posiada informacje o 

osobach przebywających w punktach zakwaterowania. Duża liczba osób przebywa u rodzin 

indywidualnych. Z informacji przekazywanych z GOPSów i MOPS szacuje się, że na terenie Powiatu 

przebywa około 200 osób. W Sejnach są 3 punkty zakwaterowania stałego. Dodatkowo organizowany jest 

punkt tymczasowego pobytu dla osób, które mając na celu przemieszczanie się w głąb Polski bądź za 

granicę, będą chciały w Sejnach odpocząć, skorzystać z pomocy medycznej, czy posiłku. Obecnie 

najbardziej potrzebne są środki higieny osobistej oraz obuwie i odzież wiosenna i letnia. Urząd Pracy 

wspiera Uchodźców w zakresie zatrudnienia. Wielu Ukraińców już znalazło zatrudnienie. Osoby te są 

otwarte na propozycje, nie chcą być dla nas ciężarem, chcą pomagać i być częścią społeczeństwa. 

Wojewoda przekazuje środki  finansowe powiatom i gminom na zakwaterowanie i wyżywienie. Pan 

Starosta zaapelował o dalszą pomoc.  

Ad. 21. Zamknięcie obrad.  

  Pan Ryszard Grzybowski – Przewodniczący Rady Powiatu zamknął obrady Sesji wypowiadając słowa 

„Zamykam obrady XXXVI Sesji Rady Powiatu Sejneńskiego”. 

 Zgodnie ze Statutem Powiatu Sejneńskiego Protokół zawiera streszczenia wystąpień oraz treść  

wypowiedzi. Przebieg Sesji zawarty jest na nagraniu  Sesji Rady Powiatu. Nagranie udostępnione jest na 

stronie internetowej Powiatu Sejneńskiego oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  

 

                     Sporządziła:                                             Przewodniczył: 

              Katarzyna Mikłaszewicz                           Ryszard Grzybowski  

 

 


